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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen tanulmányok készültek Magyarországon 
szexualitás, szexuális bántalmazás témában a népesség körében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarországon a fiatalok szexualitása még mindig gyakran félre értett, tabuként kezelt probléma.
A  pedagógusok  és  szülők  nagy  része  a  szexuális  nevelést  próbálja  a  lehető  legkevesebb
kényelmetlenséggel "megúszni", amennyire csak lehet halogatni, és a kortársakra (vagy rosszabb
esetben az internetre) bízni. Ennek, és más társadalmi folyamatoknak az eredményeként hazánkban
a fiatalok nagy része úgy kezdi az aktív szexuális életet, tervez családot és vállal gyermeket, hogy
gyermekkorából  a  "legjobb  esetben"  semmilyen  élménye  nincs  a  szexuális  nevelésről.  Sajnos
azonban  sokan  kisebb-nagyobb  traumákkal,  akár  a  gyermek-  vagy  serdülőkori  szexuális
bántalmazás élményével nőnek fel.  A kutatások szerint a gyermekekkel és serdülőkkel szemben
elkövetett szexuális abúzussal és szexuális agressziókkal összefüggő egyik legfontosabb tényező a
témával kapcsolatos ismeretek hiánya és a téma tabusítása.

A nemrégiben  hozott  kormányintézkedések  most  szoros  keretek  közé  zárják  a  felvilágosítási
programokat,  melyek  főbb  lényege  a  szexuális  absztinencia,  az  átfogó  szexuális  felvilágosítás
helyett. De ezek sem kötelező, inkább fakultatív jelleggel működnek.

Kérem szíveskedjék válaszolni a következő kérdéseimre:

1.  Milyen  átfogó  tanulmányok  készültek  Magyarországon  szexualitás,  szexuális  bántalmazás,
szexuális ismeretek vagy bármiféle hasonló témában a népesség körében?



 
2.  Történtek-e  fiatalok  körében  kutatások  a  peremhelyzeten,  a  leszakadó  térségekben  élők,  a
középiskolás vagy egyetemista diákok körében, illetve bármilyen módszertan mentén?

3. Történtek olyan felmérések Magyarországon, hogy a magyar gyerekek hány évesen és milyen
formában találkoznak először a szexualitással? Mikor, hány évesen és milyen formában történik
meg esetükben az első szexuális aktus?

4. Terveznek-e olyan kutatásokat, ahol felmérik a magyar népesség, a fiatalok attitűdjeit, szexuális
tájékozottsági szintjét, a használt védekezési formákat, a felmerülő problémáikat?

5. Vannak-e ismeretek arról, hogy a fiataloknak, hogyan adják át tudásukat, értékrendjüket a szülők,
milyen szinten tudják felvilágosítani gyermekeiket? 

6.  Terveznek -e  felvilágosítást  támogató  programokat  szervezni  szülők részére,  hogy megfelelő
módon tudjanak a témáról kommunikálni gyermekeikkel?

 

Várom érdemi válaszát.

 

Tisztelettel:

Ungár Péter

Budapest, 2022. 02. 03.
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